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Råde kirkelige fellesråd 
I en ett-soknskommune består fellesrådet av menighetsrådet med tillegg av kommunens representant og prost i 
stedet for sokneprest. 

Faste medlemmer i fellesrådet (FR) og menighetsrådet (MR) 2024: 
Hilde Haukelid Freim Leder MR og nestleder FR 
Ragnhild Klevmoen Leder FR og nestleder MR 
Nina Arntzen Leder FR og nestleder MR fra 10.desember 2024 
Eirin Cathrine Nysted Huseby  
Jane Kathrine Myrås Kihl  
Kari Stensvåg Henriksen  
Sverre Rædergård  
Lisa Marie Hansen  
Kari Sogn Kommunal representant i FR 
Tor Bjørn Andresen Osberg Prost, Geistlig representant i FR 

 

Varamedlemmer: 
Ivar Aasberg  

  Ragnhild Sandnes Borgebund 
Olav Ingebjørn Moe  
  

 

Geistlig representant i menighetsrådet: 
Sokneprest Magnus Grøvle Vesteraas  

Geistlig representant i fellesrådet: 
Prost Tor Bjørn Andresen Osberg. 

Kommunal representant i fellesrådet: 
Kari Sogn, Erling Mossig (vara). 

Kirkeverge deltar i alle FR og MR møter, men har ikke stemmerett. Dag Øystein Skarpaas Andersen er 
kirkeverge/daglig leder i Råde kirkelige fellesråd. 

Kjønnsfordeling 
I Fellesrådet har det i 2024 vært med 9 (69%) kvinner og 4 (31%) menn, (inkludert vara, kommunerepresentant og 
prost). Utviklingen i kjønnsfordeling siste år: 2023 var fordelingen 5 kvinner (55%) og 4 menn (44%).  2022 var 
fordelingen 6 kvinner (67%) og 3 menn (33%) på vårsemesteret, og 7 kvinner (78%) og 2 menn (22%) på 
høstsemesteret. Det veier opp at Kirkeverge/daglig leder, sogneprest og prost er mannlige, ellers er bare en av 
fellesrådets faste medlemmer mann. Kommentar fra valgkomiteen er at det ble lagt opp etter best mulig jevn 
kjønnsfordeling, men at det var vanskelig å få med de mannlige forespurte. 
 

Arbeidsutvalg  
AU har bestått av leder MR Hilde H. Freim, leder FR Ragnhild Klevmoen, sogneprest Magnus Grøvle Vesteraas og 
kirkeverge Dag Øystein Skarpaas Andersen. Etter 10. desember 2024 tok Nina Arntzen over vervet som FR leder 
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og nestleder i MR, og Ragnhild trådte samtidig ut av arbeidsutvalget.  Arbeidsutvalget samles i forkant av 
menighetsråds- og fellesrådsmøtene for å forberede sakene som skal opp til behandling. I henhold til 
delegasjonsreglementet deltar sogneprest i AU-møter når fellesrådssaker behandles. Arbeidsutvalget 
gjennomførte 9 møter i 2024. 

Det føres ikke eget referat fra AU-møter. Vedtak i saker hvor AU har fått delegert myndighet til å følge opp, blir 
referert i protokoll til etterfølgende FR og MR.   

 

Stillinger og personell  
Antall årsverk i staben/kirkelig virksomhet er 5,80 fordelt på 11 ansatte. 0,4 årsverk av dette lønnes av 
trosopplæringstilskuddet og 0,45 årsverk til renholder deles likt mellom menighetsrådet og barnehagen. Kantor 
har delt stilling mellom fellesrådet og kulturskolen, i størrelsesorden 70  30.  
Det avholdes ukentlige stabsmøter hvor både prester og staben deltar. Kirkevergen er den nærmeste 
overordnede for de stabstilsatte. 

Kirkestaben 2024 
Stillingstittel: Navn: Stillingsprosent: 

Kirkeverge Dag Øystein Skarpaas Andersen 100 %  
Sekretær Karoline Marie Gulbrandsen   80 %  

Kantor Børge Sandal 70% Fellesråd  30% kulturskole 
Kateket Kristin Tollefsen 100 % (60% FR og 40% MR)  

                         Driftsleder kirkegård Jan Kåre Tollefsen 100% 
Diakonmedarbeider Anne Marie Kvarme 50% (fra februar 2024) 

   
Renholder Jorun Jørgensen 45% 

Kirketjener 3 ansatte 21% 
Kirkegårdsarbeider Tor Egil Hvidsten 20%  

 

* Karoline Gulbrandsen tiltrådte 02.01.2024 i sin stilling som sekretær, og Anne Marie Kvarme 04.02.2024 som 
diakonimedarbeider. 

Fellesrådets ansvar 
Fellesrådets ansvar er definert i kirkelovens § 14, som blant annet sier: 

 «Kirkelig fellesråd skal ivareta administrative og økonomiske oppgaver på vegne av soknet, utarbeide mål og 
planer for den kirkelige virksomheten i kommunen, fremme samarbeid og ivareta soknets interesser i forhold til 
kommunen.» 

Fellesrådet samordner kirkelig virksomhet i Råde kommune ved å ha arbeidsgiveransvar for de kirkelige tilsatte 
(unntatt prestene), og er ansvarlig for drift og forvaltning av kirkene, kapellet og øvrig bygningsmasse. Fellesrådet 
har også ansvaret for gravferds-virksomheten. 
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Fellesrådets arbeid i 2024 
Fellesrådet har sin forankring i Den norske kirkes visjon, som fortsatt er; «Mer himmel på jord», med et spesielt 
fokus på lokale behov. Menighetsrådet har sammen med fellesråd og stab arbeidet med ny strategi for 2024  
2027. Dette beskrives nærmere i Menighetsrådets årsrapport nedenfor. 

 

Fellesrådet har i 2024 gjennomført 7 møter og behandlet 40 saker. De fleste møtene er avholdt på Furuly 
menighetssenter, men et av møtene har FR gjennomført i Tomb kirke, relatert til sak til behandling.  

Takket være vår driftige Kirkeverge/Daglig leder, og god stab er det også i år blitt gjennomført en hel rekke tiltak 
og utbedringer på kirker og gravplass. Noen av sakene som angår personal, kirker, gravlund og øvrige bygninger 
beskrives nærmere under fellesrådets områder nedenfor. Nevner noen av de viktigste sakene som er behandlet i 
FR i løpet av 2024 her:  

- Oppussing av dåpssakristi i Tomb kirke 
- Investering - lyd i begge kirkene 
- Rehabilitering av tårn  Råde kirke og søknader til Råde kommune og kirkebevaringsfondet 
- Ny strategiplan 
- Pensjonskostnader 
- Regnskap og budsjett 
- Bruk av Tomb kirke til kunstutstilling 

 

Fellesrådets hovedområder er delt inn i;  
1) Arbeidsgiverrollen 

2) Kirkene, gravkapell, øvrige bygninger og kirkegården 

3) Økonomi og kommune 

4) Lokalbefolkning 

 

Råde kirkelig fellesråd som arbeidsgiver 
Etter en del fornying i ansatte både på fellesrådets og prestenes side (2022-2023), har vi i 2024 hatt en stabil stab 
med alle stillinger besatt. Av nyansettelser fikk vi ønske velkommen Karoline Gulbrandsen som sekretær i 80% 
stilling, med oppstart 02.01.24, og diakonimedarbeider Anne-Marie Kvarme i 50% stilling med oppstart februar 
2024, på givermidler gjennom menighetsrådets givertjeneste. Det jobbes videre med at denne stillingen kan inngå 
i et samarbeid med kommunen. 
 
Råde kirkelige fellesråd har som mål å være en pålitelig arbeidsgiver, og den daglige oppfølgingen ligger til Daglig 
leder. Det gjennomføres årlige medarbeidersamtaler, og ukentlige personalmøter. Tilbakemeldingene fra de 
ansatte er at de er fornøyde med sin arbeidsplass. Støy fra barnehagen blir nevnt som utfordrende. KV/Dgl.leder 
initierer årlig personalsamling med staben. 
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Kirkene, gravkapell, øvrige bygninger og kirkegården  
Råde kirke: 
Råde kirke trenger i første omgang rehabilitering av dør til sakristiet, vinduer og tårntak. I 2024 ble døren til 
sakristiet og blyglassvinduene ferdig rehabilitert. Det gjenstår å sette inn nye klare vinduer med ramme foran 
blyglassvinduene. Dette vil bli gjennomført våren 2025 og vil ivareta blyglassvinduene og ikke minst stoppe 
vanninntrenging og minske varmetap. Når det gjelder tårnet, har dette blitt en mye større og utfordrende 
oppgave enn først tenkt, både økonomisk og i forhold til valg av riktig materiale. Riksantikvaren har stilt krav til 
materialvalg som gjør at prosessen tar lenger tid enn først antatt. Det er ønskelig at denne rehabiliteringen blir 
ferdig i 2025, men det kan hende den utsettes til 2026 grunnet problemer med å produsere nok og riktig spon i 
2025. 
 
Lyd i kirkene: 
I 2024 ble det gjort betydelige forbedringer med investering av nytt trådløst mikrofonsystem i begge kirker, og 
nye mikrofoner til lesepultene. I tillegg ble det investert i ny basshøytaler i Tomb kirke og nytt miksebord til Råde 
kirke. Lydanlegget i Tomb kirke har nå en kvalitet som gjør det mulig å arrangere små konserter med bruk av eget 
PA-anlegg. Det er en tydelig målsetting at det skal være god lyd i alle våre bygninger. Det er også kjøpt inn 4 gode 
mikrofoner som vil være til god hjelp for kor og mindre sanggrupper. Dersom lyden ikke oppleves god, er det ikke 
utstyret sin feil, men hvordan vi styrer lyden.  
 
Lys i kirkene: 
I tillegg til god lyd, skal det også være god belysning i kirkene. Alle skal høre og se godt. I 2024 fikk vi byttet alle 
pærene i Råde kirke til ledd-pærer og installert trådløse brytere i kirkerommet. Alle pærene er også skiftet i 
kapellet og bidratt til en stabil og god belysning. 
 
Tomb kirke: 
Tomb kirke ble malt i 2024 og toalettbygget ble malt av ansatte. Det var 9 år siden forrige gang kirken ble malt. 
Flombelysningen ble også byttet ut med ledd-lys. Inne i kirken skjedde det også en endring som har vært ønsket 
over tid. Dåpsrommet ble pusset opp av driftsleder Jan Kåre Tollefsen og siderommet ved bakre inngang ble 
ryddet. Denne endringen har gitt bedre arbeidsforhold for kirketjenerne og et godt rom å være i både for dåpsfolk 
og andre besøkende i kirken. Dåpsrommet kan også benyttes til samtaler for prestene. Det er både kjøleskap og 
oppvaskmaskin i rommet og det er lagt opp ny strømkurs for å kunne benytte 2 vaffeljern samtidig.  
 
Utenfor Lützows gravkapell er det satt opp et informasjonsskilt med informasjon om gravkapellet. Dette er gjort i 
samarbeid med Jan Erik og Kari Mette Sundby, og kunstforeningen. 
Råde  
 
Gammel oppslagstavle utenfor Tomb kirke ble revet i 2024, og ny oppslagstavle ble laget av byggfaglinjen ved 
Tomb VGS. Denne oppslagstavlen settes opp våren 2025. 
 
 
Kirkegården: 
Prosjektet med å fornye vannpostene (9) på kirkegården ble ferdig i 2024. 3 vannposter har blitt fornyet hvert år, 
og det som nå gjenstår er beplantning av hekk rundt de 3 siste. Denne endringen er vi svært godt fornøyd med.  
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Kommune og Lokalbefolkning 
FR opplever et godt samarbeid med Råde kommune, både administrativt og politisk, og det er jevnlig kontakt mellom 
KV og økonomiavdelingen, samt teknisk og ordfører/kommunalsjef. Vi har hatt rutine med tre faste møtepunkt med 
kommunens administrasjon og politisk ledelse, og fast møteplan er med i tjenesteytingsavtalen. Det har imidlertid vært 
utfordrende å opprettholde møtehyppigheten. Møteplanen for 2024 ble endret til et møte i april og et september (i 
stedet for februar og april). Møte med politisk ledelse skjer fortrinnsvis i august/september i forbindelse med innspill til 
budsjettarbeidet. 
 
Samarbeidet mellom menighetens diakonale arbeid og kommunale tjenester har i løpet av 2024 blitt betydelig 
forbedret. Dette er direkte koplet til opprettelse av diakonstillingen med Anne Kvarme som diakonimedarbeider. Vi 
opplever at dette er tjenlig både for kommunens innbyggere og det totale tjenestetilbudet. Dette er primært en MR 
sak, men siden det innebærer både kommune og tilbudet til lokalbefolkningen, så tas det med også her. Politikerne har 
flere ganger lagt føringer for et mer forankret samarbeid mellom kirke og kommune, og vi ser med optimisme på 
hvordan det kan jobbes videre med. 
 
Ellers ligger kommuneplan inne som en av fire viktige føringer for Strategien i Råde menighet. Ved å følge med på 
demografisk utvikling og utfordringsbildet i Råde kommune, ønsker Råde menighet å bidra som en av flere ressurser i 
kommunen om kollektiv effekt, og å jobbe sammen med mål om at det skal være godt å bo i Råde. 
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Økonomi FR 

Regnskapsskjema  Drift 2A 
 

Regnskapsskjema - Driftsregnskapet  Regnskap Reg. budsjett Oppr.budsjett Regnskap i fjor 

 

Inntekter     

1 Brukerbetaling, salg, avgifter og leieinntekter  2.292.160,87 2.028.516,00 2.028.516,00 2.004.722,62 

2 Salg av driftsmidler/fast eiendom  0,00 0,00 0,00 0,00 

3 Refusjoner/overføringer  1.180.671,22 1.058.846,00 968.846,00 1.144.269,00 

4 Kalk. inntekt ved komm. tj.ytingsavtale 3 355.000,00 355.000,00 355.000,00 355.000,00 

5 Statlige tilskudd  0,00 0,00 0,00 0,00 

6 Tilskudd fra rettssubjektet Den norske kirke  463.543,00 468.000,00 468.000,00 487.503,89 

7 Rammeoverføring/tilskudd fra egen kommune 3 4.545.000,00 4.545.000,00 4.545.000,00 4.314.000,00 

8 Tilskudd fra soknets organer  0,00 0,00 0,00 0,00 

9 Andre tilskudd, gaver, innsamlede midler  748.603,97 697.000,00 697.000,00 635.772,18 

10 Sum driftsinntekter  9.584.979,06 9.152.362,00 9.062.362,00 8.941.267,69 

 

 

Utgifter     

11 Lønn og sosiale utgifter 6 4.957.124,44 4.854.826,00 4.854.826,00 4.329.256,76 

12 Kjøp av varer og tjenester  3.075.085,59 3.400.036,00 3.036.036,00 2.995.379,78 

13 Refusjoner/overføringer  469.392,61 525.000,00 435.000,00 484.015,63 

14 Kalk. utg. ved komm. tj.ytingsavtale 3 355.000,00 355.000,00 355.000,00 355.000,00 

15 Tilskudd og gaver  163.788,00 155.000,00 155.000,00 181.186,17 

16 Sum driftsutgifter:  9.020.390,64 9.289.862,00 8.835.862,00 8.344.838,34 

 

 

17 Brutto driftsresultat:  564.588,42 -137.500,00 226.500,00 596.429,35 

 

 

18 Renteinntekter og utbytte  162.791,99 100.000,00 100.000,00 136.571,41 

19 Mottatte avdrag på utlån  0,00 0,00 0,00 0,00 

20 Renteutgifter og låneomkostn.  16.945,29 15.500,00 15.500,00 15.694,73 

21 Avdrag på lån 9 24.225,37 26.000,00 26.000,00 23.891,67 

22 Utlån, kjøp av aksje, andeler o.l.  0,00 0,00 0,00 0,00 
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23 Netto finansinntekter/-utgifter  121.621,33 58.500,00 58.500,00 96.985,01 

 

 

24 Avskrivninger 11 608.336,52 293.750,00 293.750,00 505.698,72 

25 Motpost avskrivninger 11 608.336,52 293.750,00 293.750,00 505.698,72 

26 Netto driftsresultat  686.209,75 -79.000,00 285.000,00 693.414,36 

 

 

Interne finansieringstransaksjoner:     

27 Bruk av udisponert fra tidl. år (mindreforbruk) 10 1.042.668,50 1.042.668,50 0,00 1.060.810,80 

28 Bruk av disposisjonsfond  684.092,00 684.092,00 0,00 0,00 

29 Bruk av bundne fond  14.884,26 4.000,00 0,00 0,00 

30 Sum bruk av avsetninger  1.741.644,76 1.730.760,50 0,00 1.060.810,80 

 

 

31 Avsatt til dekning fra tidligere år (underskudd)  0,00 0,00 0,00 0,00 

32 Avsatt til disposisjonsfond 10 565.668,50 565.668,50 0,00 469.810,80 

33 Avsatt til bundne fond 10 160.363,09 270.000,00 270.000,00 226.745,86 

34 Overført til investeringsregnskapet  786.378,27 816.092,00 15.000,00 15.000,00 

35 Sum avsetninger  1.512.409,86 1.651.760,50 285.000,00 711.556,66 

 

 

36 MERFORBRUK / MINDREFORBRUK  915.444,65 0,00 0,00 1.042.668,50 
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Kommentarer til fellesrådets regnskap fra kirkevergen 

 
Mindreforbruk 2024   556 745,- 
Med fratrekk av bruk av premiefond til pensjon, 344 000,- blir reelt mindreforbruk  
212 745,- 
Videre velger jeg å kommentere hovedårsaker til mindre/merforbruk under hvert ansvar. Regnskapet 
kommenteres i hele tusen. 

 
Ansvar 100  Kirkelig administrasjon 
ANSVAR 100  Administrasjon mindreforbruk 87 000,- 
Grunnet en registreringsfeil om trekk i vårt pensjonsfond, ble det trukket 244 000,- mer enn vedtatt i fellesrådet. 
Hadde ikke dette skjedd, ville administrasjonskostnadene hatt et betydelig merforbruk. 
- I 2024 ble det nesten ikke brukt midler til vikar for sekretær, fordi det ble ansatt en ny medarbeider i denne 
funksjonen som startet i januar 2024, og som har arbeidet i sin fulle stilling (80%) hele året.  
- En kostnad som er økende, er avgifter, gebyrer og lisenser. Kostnadene ble 37 000,- høyere enn budsjettert. Noe 
av årsaken, er av vi skiftet driftsplattform til ny leverandør og bistanden til denne endringen ble noe over 
20 000,-.  
- En annen kostnad som ikke var budsjettert, var kjøp av gravplass på Jeløy til muslimsk troende. Den kostet oss 
ca. 17 000,-. Råde har ikke eget gravfelt for muslimer. Derfor må det kjøpes plass. 
 
 
ANSVAR 200 - Kirker 
Ansvar 200  Mindreforbruk 163 000,-  
- Hovedårsaken til mindreforbruket var rimeligere strømutgifter enn antatt. Det ble en besparelse på kr. 
110 000,-. Det ble også en besparelse på kr. 40 000,- på vedlikehold/byggetjenester og vedlikehold utstyr. På 
vedlikehold anlegg ble det et merforbruk på 27 000,-. Årsaken til dette var en prioritering der lyspærene ble 
byttet til led og det ble installert dimmere inne i kirken. 
 
 
ANSVAR 300  Gravplasser  
Ansvar 300  Mindreforbruk 307 000,- 
- Hovedårsaken er mindreforbruk på energi, inventar og utstyr og vedlikehold/byggetjenester. Samlet 
mindreforbruk er 118 000,-. Det ble også mindre reparasjoner på utstyr, 20 000,-. 
I 2024 ble det ikke innleid mye hjelp fra eksterne til drift av kirkegården. Dette vil variere noe fra år til år. I 2023 
var utgiftene 144 000,- til eksterne, og i 2024, 91 000,-. Tidligere år har denne utgiften vært på flere hundre tusen 
kroner, grunnet behov for mye gravehjelp. 
- Inntektene på festeavgiften ble 81 000,- mer enn budsjettert og inntektene på salg av varer og tjenester ble 
17 000,- mer enn budsjettert. 
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Menighetsrådet 

 

Menighetsrådets ansvar 
Menighetsrådets ansvar er definert i kirkelovens § 19 som blant annet sier: 

«Menighetsrådet skal ha sin oppmerksomhet på alt som kan gjøres for å vekke og nære det kristelige liv i soknet. 
Menighetsrådet har ansvar for at kirkelig undervisning, kirkemusikk og diakoni innarbeides og utvikles i soknet.» 

Medlemmer i menighetsrådet 2024 
Hilde Haukelid Freim  leder,  
Ragnhild Synnøve Johansen Klevmoen  nestleder fram til 10.desember 
Nina Arntzen - fra 10.desember: nestleder 
Eirin Cathrine Nysted Huseby 
Jane Kathrine Myrås Kihl 
Kari Stensvåg Henriksen  
Sverre Rædergård 
Lisa Marie Hansen 
 
Varamedlemmer: 
Ivar Aasberg 
Ragnhild Sandnes Borgebund 
Olav Ingebjørn Moe 
 

 

Menighetsrådets arbeid i 2024 
Menighetsrådet har hatt 9 møter og behandlet 68 saker. Møtene har vært avholdt på Furuly, bortsett fra ett møte 
som ble avholdt i Tomb kirke. 

Visjoner, verdier, strategi 
Menighetsrådet har sammen med fellesråd og stab arbeidet med ny strategi for 2024  2027.  

Visjonen er fortsatt den samme som for Den norske Kirke: Mer himmel på jord. Strategien ble arbeidet med på 
stabstur og på egen samling med stab, menighetsråd og fellesråd i juni måned. Fra samlingene ble alle innspill 
samlet, bearbeidet og drøftet i både rådene og stab. Strategien ble endelig godkjent på menighetsrådsmøtet i 
november. 
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Furuly 
Det store «løftet» for menighetsrådet i 2024 var kjøkkenprosjektet. Furuly ble stengt for utleie i juni, juli og halve 
august for å få til dette. Prosjektleder var Sigrun Steinkjer. Hun styrte dette prosjektet på en fantastisk måte og 
klarte å holde både tidsfrist og økonomisk ramme. Mange frivillige bidro i prosjektet og det ble kun benyttet 
profesjonell hjelp til gulv, rørlegger og elektrikerarbeid. Det har kommet mye positiv respons på denne 
forbedringen. Tusen takk til alle dere som bidro!  
 
Det ble også gjennomført forbedringer med nye trådløse mikrofoner på Furuly, det samme som i kirkene. I tillegg 
til egne aktiviteter er det mye utleie av Furuly; til minnesamvær, kurs og konferanser. Derfor må lyd fungere godt. 
 
En annen gledelig hendelse i 2024 var at vi måtte etablere kontor til en ny medarbeider; Anne Marie Kvarme er 
vår diakonimedarbeider og har fått kontor i møterommet innenfor peisestuen. Dette rommet fungerer nå som 
kombinert kontor og møterom. 
 

Givertjeneste 
Målet med givertjenesten har vært å engasjere faste givere slik at menigheten, på fast basis, kan lønne en 
diakonimedarbeider. Anne Marie ble ansatt i en 50% prosjektstilling. Gjennom givertjenesten ønsker vi å sikre at 
stillingen kan gjøres fast og stillingen vil da lyses ut på ordinær måte.  
 

Ny leieavtale med barnehagen 
Det er arbeidet frem ny leieavtale med Furuly barnehage Råde AS for 10 nye år. I tidligere leieavtale har det vært 
uklart hvilket ansvar som ligger hos utleier og hos leietaker.  
 
Råde menighet har fått bistand fra Metra Eiendomsutvikling i dette arbeidet. Målet har vært å få en avtale som er 
lik den som benyttes i samfunnet ellers. Det kan sies at Råde menighet inntil nå har tatt et stort ansvar for å følge 
opp barnehagens lokaler. I ny avtale er det tydeliggjort at barnehagen (leietaker) har ansvar for normalt 
vedlikehold i egne lokaler og reparere eller kjøpe inn nytt utstyr når noe går i stykker. Menigheten (utleier) har 
først og fremst ansvar for bygningen. Barnehagen har nå fått ansvar for renhold av egne lokaler og renovasjon, 
noe som tidligere var felles. Strømutgiftene deles fortsatt 50/50 mellom leier og utleier. Ny leieavtale skaper 
større forutsigbarhet for begge parter. 

 

Enkelt arrangementer 
Nytt i år var Påskenattsmesse. Gudstjenesten startet påskeaften kl 23.00  og holdt på til over midnatt 
1.påskedag. Gudstjenesten startet med at det var mørkt i kirkerommet, kun de utdelte stearinlysene skinte. Jesu 
oppstandelse ble dramatisk formidlet med kirkeorgel, pauker og tekstlesing og alle lysene kom på. Gudstjenesten 
ble avsluttet med sang utenfor kirken. 

Konfirmant- og foreldrefesten i forbindelse med samtalegudstjenesten er nå etablert som en festgudstjeneste 
med pizza og is til «kirkekaffen» i Tomb kirke. Dette har blitt svært godt mottatt som en ny og litt annerledes 
måte å gjøre stas på konfirmantene på. Det er også fint at hele menigheten kan delta på «festen».  

Kafé på Furuly på 17.mai: Etter forespørsel fra 17.mai komiteen og korpset hadde vi også i 2024 kafé på Furuly på 
17.mai  samtidig med arrangementet på tusenårsplassen. Kaféen var svært godt besøkt, og mange satte pris på 
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et sted å kunne komme inn og sette seg ned. Korpset stod for alt av innkjøp; menigheten sørget for å rigge 
lokalene kvelden før, samt trakte kaffe, trekke pølser og steke uendelige mengder med vafler på selve dagen. 

Også i 2024 arrangerte vi menighetstur. Turen gikk til Solbukta 25. og 26.mai. Det ble en vellykket tur, som passet 
for alle generasjoner. I samarbeid med Røde Kors inviterte vi spesielt med ukrainerne som er bosatt i bygda vår  
og mange deltok. I tillegg til fint program gjennom hele helga, var også været helt fantastisk denne helga.  

Jule-konserten ble arrangert fredag 6.desember. Også i år en fin konsert med bygdas lokale kor, sang- og 
musikkrefter. Tusen takk for god organisering, ledelse og ikke minst takk til alle som var med på å skape en flott 
konsertopplevelse. 

I bygda  samarbeid 
Gjennom 2024 er det etablert kontakt og samarbeid mellom menigheten og flere lag og foreninger, og 
kommunale instanser.  

Dette viser seg i god og tett dialog, felles arrangementer og lav terskel for å ta kontakt. Noen gode eksempler på 
felles arrangementer er bygdesøndagen (mange lag og foreninger, og frivilligsentralen var representert), felles 
stand om frivilligheten på markedsdag, samarbeid med Råde kunstforening om konsert i Tomb kirke og kunststi til 
Lützows minnekapell, tett samarbeid med Råde Rotary, samt vellykket samarbeid om ungdomskveld under 
Furulyuka med «Huset» og Røde kors.  

Vi opplever også at med nyansatt diakonimedarbeider blomstrer diakonien; flere faste arrangementer er etablert 
som temakafé, «Tro, håp og ærlighet» og spillkvelder.  
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Økonomi 
Det ble et mindreforbruk for menighetsrådet i 2024 på kr 356 701,24 

Under bemerkninger til regnskapet er noen regnskapsposter trukket fram for å tydeliggjøre mer/mindreforbruk.  

Kommentarer til menighetsrådets regnskap fra daglig leder. 
 
Mindreforbruk 2024   356 701,24 
I tillegg til dette har 149 900,- blitt overført til bundet fond «diakoni», fra givertjenesten. Siden dette er bundne 
midler, regnes de ikke inn i summen for mer/mindreforbruk. 

Videre velger jeg å kommentere hovedårsaker til mindre/merforbruk på noen ansvar som viser noe avvik fra 
budsjett. Regnskapet kommenteres i hele tusen. 

 
Ansvar 400  Menighetsrådet 
Mindreforbruk 71 000,- 
Utgifter: 
Selv om det har vært et mindreforbruk, ønsker jeg å kommentere merforbruk ved utgifter til ulike arrangementer. 
Her var budsjettet 65 000,- og det er benyttet 101 000,-. Dette skyldes større aktivitet enn forespeilet, noe som er 
en hyggelig utvikling. Menighetsturen til Solbukta er årsaken til noe av merforbruket, men det er egentlig flere 
arrangementer gjennom året som har størst betydning.  
 
Inntekter: 
Offer til egen virksomhet har gått noe ned i 2024. Her viser regnskapet 14 000,- mindre enn budsjettert. Det viser 
seg at offeret ikke har økt, selv om mange nå får skattefradrag på gaven som gis.  
Offer til andre har økt betraktelig og er 26 000,- mer enn offer til egen menighet. 
 
ANSVAR 401 - Givertjenesten 
Mindreforbruk 150 000,-  
- I 2024 samlet givertjenesten inn kr. 296 000,- I tillegg til dette mottok menigheten statlig tilskudd på  
kr. 156 000,-. Selv med ansettelse av diakonimedarbeider fra februar, ble det et mindreforbruk. Dette bidrar til at 
diakonien har fått en tryggere økonomi, men det mangler fortsatt ca. 100 000,- pr. år for å få sikret lønn til 50% 
stilling på sikt. Dette arbeides det videre med.  
 
 
ANSVAR 403  Trosopplæring 
Mindreforbruk 34 000,- 
- Trosopplæringen har et budsjett på 663 000,-. Det betyr at trosopplæringen nesten gikk i balanse. De siste årene 
har mindreforbruket vært mye større, men en stabil drift i hele 2024 er årsaken til større samsvar mellom 
regnskap og budsjett. 
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ANSVAR 407  Diakoniarbeid 
Mindreforbruk 12 000,- 
Utgiftene til diakoniarbeid ble budsjettert med 30 000, og det ble benyttet 40 000,-. Dette er også en gledelig 
utvikling. Aktiviteten har økt betraktelig det siste året og som er et resultat av ansettelse av diakonimedarbeider.  
Årsaken til mindreforbruket er først og fremst tilskudd fra Råde kommune (25 000,-) til ulike tiltak. 
 
 
ANSVAR 431  Konfirmantarbeid 
Mindreforbruk 33 000,- 
Hovedårsaken til dette er først og fremst på inntektssiden. Konfirmantavgiften var budsjettert med 70 000,- og 
det kom inn 101 000,-. Årsaken er at mange foreldre fra 2023 kullet betalte avgiften i 2024. 
 
 
ANSVAR 440  Menighetssenteret 
Mindreforbruk 150 000,- 
Utgifter: 
Hovedårsaken til mindreforbruket er først og fremst reduserte utgifter. Strøm, inventar og utstyr, vedlikehold 
bygg og utstyr har samlet et mindreforbruk på 119 000,-. 
Det har vært merforbruk både på vedlikehold anlegg (19 000,-) og på konsulenttjenester (11 000,-). Det ble 
engasjert ny samarbeidspartner på å utføre el-kontroll. Dette medførte 18 avvik. For å lukke avvikene, ble det en 
betydelig overskridelse av budsjett. 
Det ble utarbeidet ny leieavtale med Furuly Barnehage Råde AS i 2024. I den forbindelse benyttet vi en konsulent 
for å utarbeide avtalen. Dette er årsaken til overskridelsen. 
 
Det må nevnes at kjøkkenprosjektet hold sin økonomiske ramme. Fantastisk arbeid. 
 
Inntekter:  
Furuly var så heldig å motta en gave på kr, 34 000,- fra en fordeling av arv.  
 
ANSVAR 445  Furulydagene 
I 2024 tilførte Furulydagene Råde menighet en inntekt på kr. 109 000,-. Godt jobba! 
 
 
ANSVAR 450  Menighetsbladet 
Mindreforbruk 19 000,- 
Kostnadene til drift av menighetsbladet har vært utfordrende de siste årene. I 2024 ble kostnadene redusert og 
inntektene økt. Tidligere år har noen utgivelser hatt 28 sider, istedenfor 24. Endringen fra 24 til 28 sider er meget 
kostbar. Dette skjedde ikke i 2024. I Tillegg har vi fakturert alle lag og foreninger som har bedt om å promotere 
konserter og arrangement der det tas avgift for å komme inn, og sendt faktura til biblioteket for å dekke våre 
faktiske kostnader.  
Gaveinntektene er dessverre synkende, derfor er det ikke lenger mulig å ha med «gratispassasjerer» i 
menighetsbladet lenger. Det er også feil at menigheten skal «sponse» andre lag og foreninger. Derfor må de nå 
betale faktiske kostnader.  
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Trosopplæringsutvalget (TOL) 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Heidi Solberg Medlem 
Ingvar Lyche Leder 
Ragnhild Sandnes Borgebund Medlem/menighetsrådet 
Kristin Tollefsen Kateket 
Ivar Aasberg Medlem/menighetsrådeet 
  

 

Møter 
Utvalget har hatt 5 møter i 2024 

Aktuelle saker 
Her kan vi nevne noen: 

- Vi forsøker å følge og justere den vedtatte trosopplæringsplanen ut i fra ressursene  bl.a. penger, frammøte i 
de aktuelle aldersgruppene og tilgang på frivillige til å ta ulike oppgaver. 

- Vi har hatt litt fokus på om det i de ulike tiltakene er barn som ikke er døpt (særlig aktuelt i baby- og 
småbarnsang) og hvordan vi kan gi informasjon om alle våre trosopplæringstiltak ved at vi på en god måte spør 
om mailadressen. 

- Vi har hatt ønske om å lage et godt slagord for trosopplæringen i menigheten vår. De tre vi sitter igjen med: 1. 
 , 2.  og 3.  

 
- 15.november gjennomførte vi KFO - planleggingsdag på skolen. Da ble 2.-3.klasse invitert hit for å ha et opplegg 
her på Furuly. Dette ble et vellykket tiltak. 

- Vi er gjennom året hatt fokus på bruk av «Dåpstreet» og «Barnas alter» og vi har et ønske om en lysglobe for 
barn på Furuly. 
 
- Vi får en utfordring framover med å forlate «Plan for trosopplæring» og gå over til «Plan for kirkelig 
undervisning» som skal omfatte våre liv fra vugge til grav. 

Sluttkommentar 
Vi opplever at vi har et utvalg som fungerer godt med en dyktig kateket som en god motor. Vi har mange gode 
samtaler, og ideer som vi har ønsker om å gjennomføre. Noen av ideene lar seg ikke gjennomføre pga. økonomi 
og personell. Noen ideer må få modnes, og noen ideer settes ut i live.  

Vi opplever at vi har en unik og viktig målgruppe å jobbe med som vi ønsker å gi det beste  hvor vi fokuserer på 
barnets plass i Guds rike og på tro, håp og kjærlighet . 
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Diakoniutvalget 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Ole Jacob Tveitdal Leder 
Eirin Cathrine Nysted Huseby Sekretær  
Kai Kinn Sekretær 1. halvår 
Målfrid Røyneberg Medlem 
Eva Myhra Medlem 
Tove Wilhelmsen Medlem (gikk ut av utvalget i september) 
Grete Heen Husebye Leder besøkstjenesten 
Anne-Marie Kvarme Diakonimedarbeider (30% stilling fra 5. februar) 

Møter 
Utvalget har hatt 7 møter i 2024. 4 av disse møtene har vært lagt til datoer for fellessamlinger for råd og utvalg i 
regi av Menighetsråd. Utvalget har hatt sine møter i forkant av fellessamlingene. 

Aktuelle saker 
 Diakoniutvalget bistår Tweens og Tigers i deres arrangementer med oppgaver i forbindelse med matlaging og 

kjøkkentjeneste. Utvalget har rekruttert 8 faste frivillige til å rullere på oppavene. 
 Utvalget har opprettet en UT Å GÅ gruppe som organiserer gåturer i vårt nærområde. Sammen med 

bygdekvinnelaget har det vært arrangert turer både i Råde og på tvers av kommunegrensen til både Moss og 
Fredrikstad. Turene organiseres av en komité bestående av to personer fra Bygdekvinnelaget, Reidun Sørlie og 
Lillian Elvestad og to personer fra DU, Målfrid Røyneberg og Ole Jacob Tveitdal. Det har vært arrangert i alt 3 
gåturer med mellom 15 og 25 deltakere. 

 Diakoniens søndag avholdes årlig og 2024 var intet unntak. Utvalgets medlemmer ordnet bevertning og stilte 
med kaker. 

 Kirkeskyss: 18 frivillige er med i ordningen 
 Utdeling av adventsblomster til personer født i 1937 eller tidligere. Aldersgrensen ble i fjor hevet fra 85 til 90 

år. Det ble da bestemt at de som allerede hadde mottatt blomster ved fylte 85 i fjor fortsatt skulle få blomster. 
I år ble det delt ut 106 blomster til hjemmeboende. I tillegg ble det delt ut blomster til fellesrom for beboere 
på sykehjem og Nor Gård. 

 Besøkstjenesten er underlagt diakoniutvalget og leverer egen årsrapport. 
 Samarbeid med givertjenesten; et arbeid for å kunne ansette en diakon i fast stilling 
 Internasjonal kafé; et samarbeid med Røde Kors og Rotary som ble arrangert i forbindelse med Råde 

parkfestival. Arrangementet hadde over 500 besøkende. 
 Menighetens julekonsert har vært arrangert i Råde i over 100 år. Menighetspleien hadde tidligere ansvaret for 

denne. Tradisjonen videreføres nå av diakonien etter at menighetspleien ble nedlagt. Diakonimedarbeider 
ledet i år konserten der bygdas egne kor og musikere deltok.  

 Vår nye diakonimedarbeider har dratt i gang tre nye initiativ: Tro, håp og ærlighet, Spillkvelder og Temakafé 
o «Tro, håp og ærlighet» har vært avholdt som to ulike arrangement i høst. Det første med ekstern 

foredragsholder, Egil Svartdahl, trakk 110 deltakere. Arrangement nr. 2 var en panelsamtale om 
temaet med 5 av kommunens egne innbyggere. På dette arrangementet møtte det ca. 50. Nye 
samlinger er planlagt for 2025. 
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o Spillkvelder. Det har vært arrangert 3 brettspillkvelder på Furuly tre torsdager i høst, med 12 deltakere 
på første samling og 8 på samling nr. 2. 

o Temakaféer er et nytt initiativ. Det har vært 3 samlinger ved lunsjtid der det har vært en 
foredragsholder som har holdt et innlegg om et emne. Etter foredraget har det blitt servert en enkel 
lunsj. Det er etablert en egen gruppe som hjelper til med det praktiske i forbindelse med 
lunsjserveringen. 

Sluttkommentar 
Det har vært høy aktivitet i 2024, med mange arrangement av ulike slag. Vår nye diakonimedarbeider har gitt 
utvalget en ny giv. Takket være hennes innsats har det også blitt etablert nye kontakter ut over menighetens egen 
pågående virksomhet. Det kan nevnes samarbeid med andre lag og foreninger og med Råde kommune. 
Tildelingskontoret og Rus og psykisk helse har tatt kontakt for samarbeid som gjelder oppgaver som ikke utløser 
helsetiltak. Kommunen har vist stor velvilje med å innvilge kr. 25000 i tilskudd til de tre nye initiativene sum ble 
igangsatt høsten 2024. 
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Gudstjenesteutvalget 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
 

Navn Rolle i utvalget 

Magnus Grøvle Vesteraas Sogneprest 

Ingrid Brækken Melve Kapellan 

Børge Standal  Kantor 

Kari Stensvåg Henriksen  ny  

Arnfinn Ærø ny fra 16.04 

Nina Arntzen  Leder 

                                                                 

Møter 
Utvalget har hatt 3 møter i 2024: 23.01, 16.04 og 17.09. TOLU med Ingvar Lyche har deltatt på et møte. 

Aktuelle saker 
Gudstjenestelisten 2024 
Følger årshjulet der gudstjenestene er fordelt som tidligere mellom Tomb og Råde kirke, Furuly, Effata, 
Helsehuset og friluftsgudstjenester. Kveldsmesser i Tomb kirke ca tre ganger per semester.  

Flere gudstjenester har vært planlagt sammen med TOLU så som Karnevalsgudstjeneste på Furuly, Tårnagenter 
16.04, Engleslippgudstjeneste med utdeling av 2-årsbok og dåpsengler 28.04,  Helt førsteklasses og Utdeling av 6-
årsbok, Utdeling av 4-årsbok og høsttakkefest 20.10 med Bondelaget og ponnier ved Jørgen Kvarme og Lys våken 
01.12. 

Ettermiddagsgudstjenester kl 17.00 ble arrangert 3 ganger: 28.01, 13.10 og 17.11. 

Konfirmasjonsgudstjenester: Råde og Tomb tre i hver kirke.  

Gudstjenester med spesielt fokus:  Askeonsdagsgudstjeneste 14.02 (avlyst), Påskenattsgudstjeneste 30.03, 
Prostigudstjeneste i Tomb kirke i samarbeid med kunstforeningen 20.05, Midtsommergudstjeneste med 
trekkspillere og leikarring 23.06, Minnegudstjeneste 05.11, Lysmesse 15.12 og Juletrefestgudstjeneste. 

Utegudstjenester: Gudstjeneste på Familieweekend på Solbukta 26.05, Bygdetunet 09.06, Saltholmen med 
Saltnesmusikken (i frisk vind) 25.08. 

Julegudstjenester: Det ble endret tidspunkt for julaftensgudstjenestene i Tomb (13:30 og 15:00 i stedet for 14:00 
og 16:00). I Råde ble korpset involvert på den første julaftensgudstjenesten. 

Gudstjenesten 2. juledag ble erstattet med juletrefestgudstjeneste på Furuly på Romjulssøndag. Denne var godt 
besøkt. 
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Gode tilbakemeldinger: Flere av trosopplæringsgudstjenestene er trukket frem  særlig 4 årsbok, 
samtalegudstjenesten og småbarnsgudstjenesten. Påskenatt er særskilt trukket frem og Langfredag har også fått 
mange særlig gode tilbakemeldinger. 

Andre saker til diskusjon: 
 
Kirkekaffe. Kirkekaffe har fungert godt etter intensjon om et uformelt treff etter gudstjenesten. Enten enkel eller 
med utvidet kirkekaffe der andre har besørget servering. 
  
Bønnekrukka. GU har ønsket å videreføre at bønnekrukka blir mer synlig både med informasjon og at den bæres 
frem under gudstjenesten. 
 
God veiledning gjennom gudstjenesten.  Det er behov for informasjon utover det som allerede finnes i agendene. 
God informasjon om gudstjenesten er viktig for alle, også de kirkevante. Fra gudstjenestene har det kommet 
positive tilbakemeldinger på at det har vært fint med enkle forklaringer til gudstjenesten, med hefter, salmebøker 
mm. i den siste tiden. Enkle forklaringer, spesielt til nattverden er fint å få med, og bør brukes mer.  
GU arbeider videre med dette og skal på nyåret møte Gry Mossikhuset, som har kommet med flere innspill om 
dette. 
Gudstjenesteutvalget ønsker at det lages ressurser for å gjøre det lettere å følge med i liturgien: En forklaring til 
liturgien i kirkene ville vært fint. Det bør også vurderes å lime inn en enkel forklaring til gudstjenesten i 
gudstjenesteheftet. 

Lystenning ved minning. 
 

Innspill til budsjett. GU støtter organistens innspill for økning av honorar for kirkemusikk da honorar har stått 
stille i mange år. 
 
Prosesjonslys og antependier og oppfølging av ønske om mer bruk av apostolisk trosbekjennelse. Disse sakene 
blir utsatt til 2025 fordi siste møtet i 2024 måtte flyttes til 2025. 
 

Sluttkommentar 
GU vil til neste år se på behov for endring av lokal grunnordning. Vi vil fortsette arbeidet med å utvikle 
gudstjenestelivet i samarbeid med dedikerte kirkegjengere og samarbeid med diakoni- og trosopplæringsutvalget 
for å gjøre gudstjenestene mer attraktive for alle aldersgrupper, innflyttere og nye kirkegjengere.  
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Furulykomitéen for Furulydagene 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 
Jane Myrås Kihl Leder 
Anders Lervold  
  
  
  
  

 

Møter 
4 små møter i tillegg til Fellesmøtene. 

Stor aktivitet i Furulyuka 

 

Aktuelle saker 
Vi har jobbet med arrangementet i uke 42. Mye jobb for å få 
til alle arrangementene en hel uke. Vi trenger noen flere i komiteen. 
 

Sluttkommentar 
Furulydagene ble gjennomført i uke 42. Uken startet med Familigudstjeneste på søndag , mandag var det 
formiddagstreff med Kirsten Piil fra Råde kommune. På ettermiddagen var det familiemiddag. Tirsdag var det 
strikkekafe på Furuly. Onsdagen var det konsert i Tomb kirke med Maria Mohn. Torsdag stilte 6 lag opp til 
Quizkveld. Ungdomskvelden ble gjennomført på fredag. Lørdagen var selve Furulylørdagen. Der var det mange 
som møtte opp. Bra åresalg og trekningen av Lotteriet på slutten av dagen. 

Totalt ble det et veldig bra overskudd. Beste på mange år. 

Vi gleder oss allerede til neste år. 
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Menighetsbladet 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Harald Roer Redaktør 
Wenche Bjørkå Redaksjonsmedlem 
Magnus G. Vesteraas Redaksjonsmedlem 
Lars Olav Freim (første 5 utgivelser) Redaksjonsmedlem 
Arne Guttormsen (siste 2 utgivelser) Redaksjonsmedlem 
  

 

Møter og utgivelser 
Det ble utgitt 9 utgaver av menighetsbladet i 2024. Før hver utgivelse møtes redaksjonen. Korrekturarbeid og øvrig 
arbeid foregår over epost og telefon gjennom produksjonsprosessen. 

Aktuelle saker 
Menighetsbladet består som før av en kombinasjon av aktuelle saker fra menighetsstaben og andre bidragsytere 
og faste serier. I tillegg er annonser en viktig del av bladets drift. 
Et gjentakende samtaletema på redaksjonsmøter i 2024 har vært hvordan 
i Råde, og hvordan vi kan skrive om saker som er viktige for bygda. Spesielt på de siste møtene i året har vi også 
vektlagt spesielt å lage aktuelt redaksjonelt stoff fra bygda. Dette har ikke minst vært mulig fordi redaksjonen er 
tilført ny kompetanse på dette området. 

 
Økte trykkeutgifter og reduserte gaveinntekter har vært en utfordring for menighetsbladet over flere år. For å 
senke kostnader har vi hatt mange utgivelser på 20 sider i 2024. Det er gledelig at økonomien gikk bedre i 2024 
enn tidligere år.  

I slutten av 2024 fikk vi en ny setter hos trykkeriet, som har bidratt til et noe oppdatert grafisk design på bladet. 

Sluttkommentar 
Menighetsbladet er en viktig og tradisjonsrik del av menighetsarbeidet i Råde, og vi er stolte over å fortsatt kunne 
gi ut et menighetsblad med hele 9 utgivelser i året. Arbeidet i 2025 fortsetter som tidligere, og vi ser frem til å 
kunne gi ut et aktuelt og informativt menighetsblad også i året som kommer. 
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Giverkomiteen 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Tore Pettersen Leder 
Arne Guttormsen Medlem 
Anne Kristin Melby Økonomi 
Dag Øystein Skarpaas Andersen Sekretær 
  
  

 

Møter 
Giverkomiteen har hatt 4 møter i 2023. 
I 2023 og 2024 har givertjenesten fått 20 nye givere. I 2024 kom det 9 nye givere.  

Aktuelle saker 
Givertjenesten har valgt å ikke markedsføre eller rekruttere med nye kampanjer i 2024. Årsaken til dette var at 
det ble ansatt ny diakonimedarbeider i februar 2024, nesten et år tidligere enn planlagt. Giverkomiteen tenkte at 
det ville være riktig at diakonimedarbeideren fikk litt tid på seg til å utvikle denne stillingen først, slik at nye 
mulige givere kunne få en tydeligere forståelse av hva en slik funksjon kan bety for Råde menighet og mennesker i 
bygda. Slik sett er det veldig hyggelig å kunne informere om at det har kommet 9 nye givere siste år helt av seg 
selv. Vi er i dag 64 givere som til sammen gir 320 000,- i året. 

Giverkomiteens mål er å samle inn lønnsmidler til en 50% stilling. Det betyr at målet for 2025 er å øke inntektene 
med ca. 85 000,- for å nå vårt mål. 

Giverkomiteen forsøker å ivareta våre givere gjennom informasjonsbrev. I tillegg til dette benyttes 
menighetsbladet til å informere om hva som skjer i givertjenesten og i diakonien. Diakonimedarbeideren har nå 
en fast spalte i menighetsbladet «Diakoni-hjørnet».  

Giverkomiteen legger sine møter til menighetens møtekveld for komiteer og utvalg. Det har gitt mulighet for å ha 
et tett samarbeid med diakoniutvalget, noe som er meget viktig og motiverende for det som er vår oppgave. 

 

Sluttkommentar 
Giverkomiteen er veldig takknemlig for alle de som vil bidra til å styrke menighetens sosiale/diakonale 
engasjement i bygda vår enten som giver eller i praktisk arbeid. Det har vært veldig inspirerende for 
giverkomiteen å få en dyktig diakonimedarbeider ansatt fordi vi ser mange gode resultater allerede. Det er også 
hyggelig å se at Råde kommune gir gode økonomiske tilskudd til de tiltak som iverksettes. Så håper vi enda flere 
vil bidra til å nå vårt mål for å sikre stillingen over tid. 
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Furuly Tigers 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Inger Johanne Dahl-Polias  
Trine Roos  
Heidi Solberg  
  
  
  

 

Møter 
Furuly Tigers har hatt 9 samlinger med gjennomsnittlig 35 barn per samling. Vi har hatt de fleste samlingene utendørs, 
men har møtt tre ganger på Furuly. Magnus prest og Kristin kateket har vært med oss og holdt andakt i tillegg til at 
noen foreldre har bidratt. Grethe Huseby med sine medhjelpere har bidratt med matservering når vi har vært på 
Furuly. 

Furuly Tigers består av aktive jenter og gutter fra 1-4 klasse. Av aktiviteter vi har hatt kan vi nevne besøk i stallen 
på Tomb Videregående Skole, Aking og kjøring med hundespann, påskeverksted og juleverksted, og besøk på 
Bondegården ved Tomb. Takk til Jørgen Kvarme, Ragnhild og Jon Olav Borgebund og Ken Olsen for å ha planlagt 
og gjennomført gode aktiviteter for oss. 
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Furuly Tweens 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Ingjerd Grimstad Bandak Leder 
Kristoffer Nilsen Leder 
Kristian Solberg Leder 

 
Thale Øvrevåge  Leder 
Heidi Solberg  Leder 
Nicola Bandak Leder 

 

Møter 
Dette året har vi hatt samling en gang i måneden pga få ledere. Samles på fredager 18.00-20.30 

 

Aktuelle saker 
De fleste klubbkveldene har vært på Furuly, men også en tur på fugleleiken, en bowlingtur, julebord, 
sommeravslutning med volleyballturnering. Har også vært på tweensleir på Sauevika med flere klubber i Råde. 

 

Sluttkommentar 
Vi har hatt mange fine samlinger som stort sett består av fri lek, mat, kiosk, felles leker, spill, andakt og sosialt 
samvær. Har hatt ett besøk fra Acta. Noen andre frivillige innom, ellers har vi vært heldige å fått andakt av 
Magnus og Kristin. 

På kjøkkenet er vi veldig heldige å får hjelp av en gjeng frivillige fra bygda og menigheten, setter veldig stor pris på 
det! 

 

Rundt 30 til 35 stykk på samlingene.  

Fra 5 til 7 klasse. Flest barn fra Råde men også noen fra Saltnes og Svindal.  
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Årsrapport fra soknepresten i Råde 2024 

Året 2024 

2024 har vært et spennende år i Råde menighet. I staben har det vært stor stabilitet, for første gang på flere år og 
det har skjedd mye nytt og spennende i menigheten. Spesielt innenfor diakoni har mange nye prosjekter blitt 
igangsatt, men også innenfor barne- og ungdomsarbeid, kulturtilbud, service og administrasjon, og 
gudstjenesteliv er det utvikling. Prestetjenesten og gudstjenestelivet i Råde nyter godt av det gode arbeidet som 
skjer innenfor alle fagfelt i menigheten, og ikke minst det gode samarbeidet med frivillige. 

Prestetjenesten 

Råde menighet har i 2024 hatt sokneprest og kapellan fast ansatt. Kapellanen har i hovedsak jobbet i 60% stilling 
gjennom året, men noe mer siste del av høsten. Noen gudstjenester, vielser og gravferder har blitt dekket av 
andre prester i prostiet.  

Prestenes ansvar og oppgaver 

Ved siden av gudstjenester og kirkelige handlinger deltar prestene i konfirmantundervisning og trosopplæring, 
holder andakter på sykehjemmet, tilbyr sjelesorgssamtaler, og deltar på andre arrangementer etter forespørsel.  

Soknepresten har hovedansvaret for å administrere gudstjenester og kirkelige handlinger (dåp, vigsler, 
gravferder). Soknepresten sitter i menighetsråd, gudstjenesteutvalg, redaksjonen for menighetsbladet og er del 
av kommunens psykososiale beredskapsteam. Kapellanen sitter i gudstjenesteutvalget.  

Da kapellanen fikk økt stillingsprosenten sin fra høsten 2024 overtok igjen Rådeprestene ansvaret for gravferder i 
Rygge på torsdager.  

De kirkelige handlingene i soknet (gudstjenester, gravferder og vielser) er ganske jevnt fordelt mellom prestene, 
og kapellanen har dermed brukt en forholdsvis stor del av sin arbeidstid på dette arbeidet. Soknepresten har 
derfor hovedansvar for prestenes deltakelse i konfirmantarbeidet og det mest tidkrevende 
trosopplæringsarbeidet.  

Spesielt mot slutten av 2024 ble den krevende økonomiske situasjonen som Den norske kirke og Borg 
bispedømme har stått i over tid enda mer tydelig, og det er satt i gang prosesser sentralt for å møte denne 
situasjonen. Det er ikke ved inngangen til 2025 klart hvordan dette vil påvirke Råde menighet, men prosten har 
gitt beskjed om at menigheten i tiden fremover må være forberedt på at prestene i større grad vil måtte jobbe på 
tvers av soknegrenser, og i enda høyere grad prioritere primæroppgaver som gudstjenester, gravferder og vielser.  

Det økumeniske samarbeidet i Råde 

Soknepresten deltar i Råde Kristne Lederforum, hvor det er to årlige møter, samt et felles arrangement hvert 
semester. Fakkeltoget for forfulgte kristne 16/11 ble avsluttet på Furuly. 

Frivillige medhjelpere på gudstjenester og sykehjem 

Råde menighet er velsignet med en stor gruppe engasjerte og aktive frivillige, på mange forskjellige områder i 
menigheten. Vi vil rette en spesiell takk til alle som på forskjellige måter engasjerer seg i menighetens arbeid.  

For prestenes arbeid er det store frivillige arbeidet knyttet til gudstjenestelivet særlig viktig, og her er det mange 
som engasjerer seg som kirkeverter, tekstlesere, klokkere, sjåfører for kirkeskyss og medhjelpere på sykehjem. De 
frivillige i menighetens gudstjenesteliv løser viktige oppgaver, og synliggjør at gudstjenesten tilhører menigheten 

 ikke de ansatte. 
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Det er mange som har gjort en lang og trofast tjeneste i disse rollene. Samtidig merker vi at det også er behov for 
nye frivillige i en del av tjenestene, for å unngå at det blir for stor belastning på enkelte frivillige. 

Gudstjenester, kirkelige handlinger og medlemsstatistikk:  

 
 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

Gudstj. på søn- og helligdag 67 71 70 75 68 71 67 64 

Deltakere 7318 7140 6428 3602 3017 5142 5331 5216 

Gj.snitt deltakere 109 101 92 48 44,4 72,4 80 81,5 

Gudstj. utenom søn- og helligdag 15 19 19 13 13 21 20 29 

Deltakere 1782 1837 2012 876 820 2693 2599 2621 

Gj.snitt deltakere 119 97 106 67 63,1 128,2 130 87 

Antall nattverdgudstjenester 41 47 51 39 36 48 48 48 

Nattverdgjester totalt 2277 2274 2504 1192 1060 1873 1891 1969 

Gj.snitt nattverdsgjester 56 48 49 30,6 29,4 39 39,4 41 

Døpte i Råde 53 49 53 37 34 47 46 40 

Konfirmerte 49 59 50 59 54 50 49 48 

Konfirmasjonsprosent (av medl.)   93,7 78,1 101,7 69,2 94,3 84,5 82,8 

Vigsler 14 19 16 15 8 15 12 18 

Gravferder 44 55 57 62 76 65 55 68 

Innmeldt 4 4 9 2 3 6 3 5 

Utmeldt 19 10 17 11 14 16 21 20 

Antall medlemmer  5423 5419 5337 5319 5267 5270 5255 5201 

Innbyggere  7465 7542 7508 7568 7633 8317 7883 7857 

Medlemsprosent  72,6 71,9 71,1 70,3 69 63,3 66,6 66,2 

Medlemsprosent 0-14 år     62,6 60,5 57,7 54     

Medlemsprosent 0-9 år**               54,8* 

Medlemsprosent 10-19 år**               64,3* 

Merk at alle tall for 2024 er foreløpige og uoffisielle. Offisiell statistikk for Den norske kirke publiseres av SSB senere i vår.  

*Tall for 2024 foreligger ikke enda. 
** Medlemsprosent for unge føres i nye kategorier fra 2024 pga. endringer i tilgjengelige tall. 

 

 

Råde er en aktiv og gudstjenestefeirende menighet, hvor det er spennende å være prest. Det er gøy å se at vi 
mange ganger i løpet av året klarer å fylle kirkene, og at det ofte er mange generasjoner som møtes til 
gudstjeneste.  
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Flere høydepunkt fra 2024 kan nevnes: Påskefeiringen var et høydepunkt i året, og det var veldig gledelig at det 
var stor deltakelse på påskenattsmessa som ble feiret i Råde for første gang på lang tid. I 2024 så vi også for andre 
år på rad en betydelig økning i deltakere på julaften  spesielt å Råde kirke hvor korpset deltok. Det er også 
gledelig at den veksten vi så rundt kveldsmessene i samarbeid med Tomb VGS i 2023 har fortsatt i 2024.  

Samtidig viser også statistikken noen urovekkende tall. I 2022 og 2023 så vi en oppgang i antall døpte, og vi hadde 
håp om at dåpstallene ville kunne nærme seg nivået de lå på før pandemien. I 2024 har det imidlertid vært en 
tydelig nedgang i antall dåp. Det er for tidlig å si om dette skyldes tilfeldigheter eller ikke, men om tallene holder 
seg lave, eller fortsetter å synke i årene fremover vil det være en bekymringsverdig utvikling.  

Det totale antallet gudstjenestebesøk har holdt seg stabilt fra 2023 til 2024, og det samme gjelder antall 
nattverdsgjester. Likevel ser vi i et lengre perspektiv at det har skjedd en dreining i gudstjenestedeltakelsen: Det 
er flere som deltar på gudstjenestene utenom søn- og helligdager, mens vi på lenge sikt ser at det blir færre 
deltakere på søndagsgudstjenestene. 

Råde menighet er likevel fortsatt en levende menighet, både når det gjelder gudstjenestearbeid, og andre 
aktiviteter i kirkene. Dette viser også tallene når vi sammenligner oss med andre sokn i prostiet. Det er også viktig 
å huske at selv om gudstjenestefeiringen danner sentrum i menighetslivet, så er det slett ikke det eneste stedet 
hvor menigheten samles, og vår oppgave  både som menighet og som prester  er både å samles rundt Guds ord 
og sakramenter, og å møte mennesker gjennom resten av uken. Det er vanskeligere å få statistikk på hvordan vi 
når det målet, men når en ser på alt som skjer gjennom en uke i Råde menighet blir det tydelig at det er veldig 
mange som møter menighetens arbeid på en eller flere måter gjennom uka. 

Avslutning 

I 2024 har vært et spennende år i Råde menighet, og det er en glede å få være prest i Råde. Vi går inn i 2025 med 
mye godt å bygge videre på! 

 

Magnus Grøvle Vesteraas       Råde 6. februar 2024 
Sokneprest 
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Huskomitéen 
 

Sammensetning; medlemmer i komiteen 
Navn Rolle i utvalget 

Sigrun Lundeby  
Sigrun Steinkjer Prosjektleder Nytt Kjøkken 
Jan Kåre Tollefsen  
Kristian Solberg  
Ola Rusanes  
Arnstein Klevmoen Leder Utvalget 
  

 

Møter 
Vi har hatt 5 møter i husstyret.  

Kjøkkengruppa har hatt flere samlinger utenom dette. Kjøkken gruppa har bestått av Sigrun Steinkjer, Sigrun 
Lundeby, Ola Rusanes, Jane Kihl. 

 

Aktuelle saker 
Det store prosjektet dette året, har vært nytt kjøkken. Dette har vært et stort og omfattende prosjekt hvor mange 
frivillige har vært engasjert. Sigrun Steinkjer har vært prosjektleder og lagt ned en enorm innsats i å få planer på 
plass og koordinert arbeidet. 

Frem til juni var det planlegging, innhenting av tilbud og bestillinger utstyr og håndverkere. Fom juni startet selve 
arbeidet. Mange dugnadstimer har blitt lagt ned. Alt ble pakket ut, det gamle kjøkkenet ble revet ut, maling og 
finsnekring ble utført av en god dugnadsgjeng. Det ble engasjert håndverkere til å rette opp gulvet, legge gulv, 
sette opp kjøkken, ventilasjons arbeide, rørlegger arbeide og elektriker arbeide.  

Arbeidet måtte være ferdig 18 august, for da skulle utleie av lokalene starte igjen. 

En fantastisk innsats har blitt lagt ned av mange. Sigrun Steinkjer har holdt en stø hånd på rattet og ledet arbeidet 
på en fantastisk god måte og sikret at prosjektet kom godt i havn både tidsmessig og økonomisk ifht det som ble 
innvilget av tid og penger. 

Fremover : 

For 2025 har vi begynt å tenke litt på noen aktuelle prosjekter. Det er ønskelig at vi vurderer: 

 Rive peis i lokalene Barnehagen disponerer 
 Legge til rette for et kontor og ev et møterom til 
 Se om det er mulig å finne en løsning for bedret parkeringsforhold (flere parkeringsplasser) 
 ++ 
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Sluttkommentar 
Prosjekt «nytt kjøkken» har vært det store i 2024. Et svært omfattende arbeide på mange plan og tenk nå står 
Furuly ferdig med et fantastisk flott og moderne kjøkken. Dette har vært ønsket i mange år, og nå er det 
realitet  Resultatet er noe vi kan være stolte av, og dette vil bli til stor glede for mange fremover i lang tid. 

Til slutt vil jeg igjen rette en stor takk til alle som er med og bidrar. Det er morsomt å se tilbake på alt som har 
skjedd på Furuly de siste årene takket være mange gode frivillige bidragsytere.  

På vegne av hele menigheten, Tusen takk  

 

Mvh 

Arnstein Klevmoen 
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Besøkstjenesten 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 

Grete Heen Husebye Leder 
  
Besøkstjenesten er en selvstendig enhet under 
Diakoniutvalget. Besøksleder har deltatt på 
møter og alle aktiviteter i regi av utvalget. 

15personer er besøkere 

  
  
  

Møter 
Ved utgangen av året er det 15 besøkere,3 av disse har begynt sitt arbeid dette året. 

Det er gjennomført 171 besøk til enkeltpersoner. Telefonkontakter er ikke registrert. Hovedtyngden av besøkene 
er til eldre og gamle, men vi besøker også unge mennesker. 

Det har vært gjennomført 2 samlinger for besøkerne, der temaene har vært kommunikasjon og taushetsplikt. Alle 
besøkerne har politiattest og taushetserklæring. 

Besøkere har også deltatt med kjøkkentjeneste på Tigers og Tweens og 2 stk. er faste medhjelpere på Babysang. 

Samarbeidet med frivillighetskoordinator i kommunen er bra.  

Det er avholdt 2 møter med virksomhetsleder på Helsehuset, frivillighetskoordinator, diakonimedarbeider, 
kreftkoordinator, Røde Kors og besøkstjenesten, hvor målet er å styrke samarbeidet og gjøre besøkstjenesten 
bedre kjent i bygda vår. Disse samlingene fortsetter på nyåret. 

Deltatt på Diakoniens dag for frivillige på Jessheim. 

Besøksleder har deltatt på alle arrangementer og møter i regi av Diakoniutvalget. Det er et godt samarbeid med 
utvalget.  

Samarbeidsmøter, støtte og praktisk hjelp fra vår nye Diakonmedarbeider har vært helt avgjørende for 
besøksleders arbeid og inspirasjon videre. 

Aktuelle saker 
Ønsker ytterligere samarbeid med helsehuset og hjemmesykepleien om tilbudet fra besøkstjenesten 

Fortsette med aktiviteter og besøk til enkeltpersoner/familier 

Bidra til videre praktisk hjelp ved gjennomføring av barn og ungdomsarbeidet på Furuly 

Samlinger/temakveld før å øke kunnskap, trygghet og inspirasjon til besøkerne. 

Sluttkommentar 

Ønsker at vår menighet skal få flere med i givertjenesten for å kunne utvide Diakonimedarbeiders stilling. Ønsker 
at flere skal se viktigheten av besøkstjenestens arbeid, og få lyst til å bidra.   
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Råde KFUK 
 

Sammensetning; medlemmer i utvalget 
Navn Rolle i utvalget 
Solveig Haugan Sekretær 
Sigrun Steinkjer Kasserer 
Berit Trandem Møteleder 
Kjersti Bruserud Furulykontakt 
  
  

 

Møter 
Utvalget har hatt 4 møter i vårsemesteret og 5 møter i høstsemesteret 

 

Aktuelle saker 
KFUK Global, orientering om KFUK`s utenlandsprogram. Smarte hjemmeøvelser/trening. Besøk på kunstsenter i 
Drøbak. Om salmenes bok. Konsert under Furulydagene. Om diakoniarbeidet i Råde. Om sjømannskirkens  arbeid. 

 

Sluttkommentar 
Vi er en gruppe på 12 medlemmer, som fortsatt ønsker å komme sammen med et aktuelt tema 1 gang pr mnd. Vi 
møtes hver 3. onsdag i mnd kl 19.00 på Furuly. Et par ganger i året arrangerer vi utflukter. Møtene er åpne og vi 
ønsker gjerne flere medlemmer. Vi samler inn penger til KFUK/KFUM nasjonalt og internasjonalt og til Furuly 
menighetssenter. 

  



34 
 

Råde Y s Men s club 
 

 

 

Årsberetning 2024 

Klubben fikk ett nytt medlem i 2024 og  hadde med det 20 medlemmer ved årets utgang.  

 

Styret: 

Vår: President: Kolbjørn Moskvil, visepresident: Ingvar Lyche, styremedlem: Kjell Rolf Dahl, sekretær og kasserer: 
Tor Nes. 

Høst: President: Ingvar Lyche, visepresident: Gunnar Nilsen, past president: Kolbjørn Moskvil, styremedlem: Kjell 
Rolf Dahl, sekretær og kasserer: Tor Nes. 

Styret har hatt 8 møter i meldingsåret. 

 

Klubbsamlinger: 

Vår:  

 «Hvilke muligheter har Østfolds næringsliv, og hvordan realisere dette i framtida?» v/Olav Moe. 

 «Salmer: En levende tradisjon.» v/Ingrid Brekken Melve. 

 «Kristen friskole  utfordringer og muligheter.» v/Morten Thomassen. 

 «Bildemanipulasjon  i hvor stor grad og i hvilke sammenhenger godtar vi at digitale bilder «fikses»?» 
v/Øystein Sandsdalen. 

 Besøk på ankomssenteret for flyktninger. 

 «Restaurering av lokal kirkekunst  med ansvar for fortid og nåtid.» v/Ingrid Grytdal Matheson. Åpent 
møte i Tomb kirke. 

 «En kirkeverges hverdag.» v/Dag Øystein Andersen. 

 Sommeravslutning i Makrellrød båthavn. 

Høst:  

 «Diakonimedarbeider  mine utfordringer» v/Anne Marie Kvarme. 

 Besøk ved Eidet lensemuseum. 
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 «Brannsikring i hjemmet.» v/representanter fra brann og redning. 

 «Bibel 2024  hva er nytt og hvorfor?» v/Stein Mydske. Åpent møte på Furuly. 

 Adventsmøte på Stenbekk misjonssenter med besøk av biskop Kari Mangrud Alvsvåg. 

 

Øvrige arrangementer: 

 Y`s Men`s kirkedag I Råde kirke. 

 Distrktskonferanse på Kråkerøy. 

 Distriktsråd i Råde. 

Dugnader og økonomisk støtte: 

Dugnader: Vedlikehold av pilegrimsleden og diverse bistand under Furulydagene. 

Økonomisk støtte: Diverse prosjekter på Furuly, støtte til barne- og ungdomsarbeid i menigheten, Tomb vgs., 
Råde Røde kors, Eidet lensemuseum, Bibelselskapet, tils. Kr. 34.295,-. 

 

 

Råde, februar 2025 

Styret 

 

 


